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17.02.2020|08:07|РБК-Україна 

 

Запустили виробництво першого препарату проти коронавірусу, який схвалення Державного 

управління з нагляду за харчовими продуктами і лікарськими засобами. Ліки можуть зіграти 

важливу роль в лікуванні і профілактиці захворювання. 

Препарат отримав схвалення Державного управління з нагляду за харчовими продуктами і 

лікарськими засобами. 

Перші ліки, які можуть бути ефективними в боротьбі з новим коронавірусом, запущені у 

виробництво в східній китайській провінції Чжецзян 16 лютого. Про це повідомив уряд міста 

Тайчжоу, передають китайські ЗМІ. 

15 лютого препарат «Фавейлавей» розроблений фармацевтичною компанією Zhejiang Hisun 

Pharmaceutical, офіційно отримав схвалення Державного управління з нагляду за харчовими 

продуктами і лікарськими засобами для виходу на ринок. Це перший препарат, який під час 

спалаху коронавірусу нового типу отримав офіційне схвалення на включення в список ліків, які 

потенційно можуть бути ефективні в лікуванні нового типу коронавірусу, повідомили в уряді. 

Повідомляється, що ліки можуть зіграти важливу роль в лікуванні і профілактиці захворювання. 

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zapustili-proizvodstvo-vozmozhnoe-lekarstvo-

1581869207.html  

 

 

17.02.2020|08:13|dt.ua 

 

Спалах коронавірусу могла початися в науковій лабораторії міста Ухань, а зовсім не на ринку, як 

це стверджується в офіційній документації в Китаї. Таку заяву зробили китайські вчені, які 

досліджували можливі причини і місця виникнення коронавірусу. 

Про це повідомляє London loves Business, передає Укрінформ. 

«Справжню причину того, чому поширився коронавірус, виявили китайські вчені, які заявили, 

що спалах почався в науковій лабораторії міста Ухань», - йдеться в повідомленні. 

Вчені заявили, що спалах коронавірусу в Ухані пояснюється тим, що в місцевій лабораторії 

досліджували перебіг хвороби у кажанів, і там можуть бути відповідальними за появу нового 

вірусу. 

Біологи Ботао Сяо і Лей Сяо опублікували звіт під назвою «Можливі джерела спалаху 

коронавірусу 2019-nCoV». 

КИТАЙ 

У Китаї запустили у виробництво можливі ліки від коронавірусу 

Китайські вчені назвали можливим джерелом коронавірусу наукову лабораторію Уханя 

https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zapustili-proizvodstvo-vozmozhnoe-lekarstvo-1581869207.html
https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zapustili-proizvodstvo-vozmozhnoe-lekarstvo-1581869207.html
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У доповіді говориться, що «коронавірус, ймовірно, походить з лабораторії в Ухані». 

Вчені відзначили дві лабораторії, які проводили дослідження коронавірусу серед кажанів в Ухані. 

«Ми відзначили дві лабораторії, які проводять дослідження коронавірусу кажана в Ухані, - 

повідомили вчені. - Ми коротко вивчили історію лабораторій і припустили, що коронавірус, 

ймовірно, вийшов з лабораторії», - припустили вони. 

У доповіді явно оспорюються офіційні висновки китайських властей про те, що вірус перейшов 

від кажанів до людей на ринку морепродуктів в Ухані. 

Вчені кажуть: «Вірогідність того, що кажани були на ринку, дуже мала. Згідно муніципальних 

звітів і свідчень 31 жителя та 28 відвідувачів, летюча миша ніколи не була джерелом їжі в місті, 

і на ринку не було жодного кажана», - підкреслили вони. 

«Можлива природна рекомбінація або проміжний господар коронавірусу, але поки що мало 

доказів». 

Ці наукові лабораторії розташовані всього в 280 метрах від ринку морепродуктів, який, як 

стверджувалося, міг стати джерелом коронавірусу. 

Новий коронавірус може жити на різних матеріалах і поверхнях більше тижня. Вчені провели 

дослідження коронавірусів SARS та MERS, геноми яких схожі з COVID-19, повідомляється у The 

Journal of Hospital Infection. 

Як з'ясувалося, патогенні мікроорганізми можуть зберігатися на різних матеріалах і поверхнях 

(алюміній, дерево, папір, пластик, скло тощо) і залишатися заразними при кімнатній температурі 

до дев'яти днів. Термін їх життя може збільшитися за рахунок низької температури і високої 

вологості повітря. 

Вчені рекомендують в лікарнях ретельно дезінфікувати поверхні різними розчинами. 

Тим часом у Державному комітеті у справах охорони здоров'я Китаю відзначають, що зараження 

коронавірусом найчастіше відбувається повітряно-крапельним шляхом. 

Джерело: https://dt.ua/WORLD/kitayski-vcheni-nazvali-mozhlivim-dzherelom-koronavirusa-

naukovu-laboratoriyu-uhanya-338786_.html  

 

 

 

18.02.2020|10:54|apostrophe.ua 

 

У столиці Китаю, Пекіні, через епідемію коронавірусу планують за шість днів обладнати новий 

завод з виробництва захисних масок. 

Про це повідомляє агентство «Сіньхуа». 

Через смертельний коронавірус в Китаї готуються побити новий будівельний рекорд 

https://dt.ua/WORLD/kitayski-vcheni-nazvali-mozhlivim-dzherelom-koronavirusa-naukovu-laboratoriyu-uhanya-338786_.html
https://dt.ua/WORLD/kitayski-vcheni-nazvali-mozhlivim-dzherelom-koronavirusa-naukovu-laboratoriyu-uhanya-338786_.html
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Через поширення коронавірусу в Китаї виник колосальний попит на маски, хоча їх ефективність 

в захисті від хвороби не підтверджена. 

Новий завод відкриють у вже існуючій промисловій будівлі. Відкриття заводу планується через 

шість днів. Очікується, що він буде виробляти 250 тис. масок в день. 

Агентство пише, що для захисту робітників від можливого зараження коронавірусом будівельна 

компанія буде вимірювати у них температуру тіла щодня, а також виділить приміщення далеко 

від житлової зони для розміщення робочих з симптомами хвороби. 

 

Джерело: https://apostrophe.ua/ua/news/world/asia/2020-02-18/iz-za-smertelnogo-koronavirusa-v-

kitae-gotovyatsya-pobit-novyiy-stroitelnyiy-rekord/188720  

 

 

Китайці створили роботів, які можуть допомогти боротися з коронавірусом 

18.02.2020|17:38|Тиждень.ua 

 

У китайському університеті імені Ці Джіатонга розробили робота для боротьби із коронавірусом, 

який може виявляти аномально високу температуру тіла у декількох осіб одночасно у містах із 

великим скупченням людей. Про це 18 лютого повідомляє Xinhua. 

«Китайський університет розробив робота з виміру аномальної температури тіла у натовпі. 

Прилад уже почати виготовляти», —  пишуть у повідомленні. 

Професор університету імені Ці Джіатонга в провінції Шаансі Мея Ксусонга стверджує, що  

ручний вимір температури дозволяє це робити у однієї людини, а робот може вимірювати 

температуру тіла одразу декількох людей у натовпі. Робот також може одразу розпізнавати 

обличчя людей з високою температурою. 

Учений також зазначив, що після спалаху коронавірусу розробили ще одного робота, який може 

дезінфікувати приміщення. 

За словами китайського розробника, обидва роботи можуть бути використані на залізничних 

станціях, в аеропортах, лікарнях та інших публічних місцях для запобігання подальшого 

поширення вірусу. 

Нагадаємо, що коронавірус Covid-19 спалахнув на ринку морепродуктів в китайському Ухані 

(адміністративний центр провінції Хубей), який було закрито з 1 січня.   

Вірус вражає дихальні шляхи. Ознаками інфекції є респіраторні симптоми, лихоманка, кашель, 

задишка і важке дихання. Збудник передається від людини до людини. Вірус не до кінця 

вивчений, але на сьогодні відомо, що люди похилого віку, а також з хронічними захворюваннями 

більш схильні до ризику розвитку важких захворювань. Ліків, рекомендованих для профілактики 

https://apostrophe.ua/ua/news/world/asia/2020-02-18/iz-za-smertelnogo-koronavirusa-v-kitae-gotovyatsya-pobit-novyiy-stroitelnyiy-rekord/188720
https://apostrophe.ua/ua/news/world/asia/2020-02-18/iz-za-smertelnogo-koronavirusa-v-kitae-gotovyatsya-pobit-novyiy-stroitelnyiy-rekord/188720
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або лікування нового коронавірусу, немає. У ВООЗ прогнозують, що перша вакцина проти 

коронавірусу може бути готова через 18 місяців.  

23 січня зареєстрували першу смерть від коронавірусу поза епіцентром спалаху – у провінції 

Хебей. Першу смерть поза межами Китаю зафіксували 1 лютого – на Філіппінах.    

Через епідемію влада Пекіна скасувала всі святкові заходи з нагоди Нового року за місячним 

календарем. Щонайменше вісім китайських міст – Ухань, Ечжоу, Хуанганг, Чібі, Цяньцзян, 

Чжицзян, Цзинмень і Сяньтао – ізолювали.   

31 січня ВООЗ оголосила надзвичайну ситуацію у світі. 3 лютого Кабмін затвердив план для 

запобігання коронавірусу.  

Станом на вівторок, 18 лютого, у світі зареєстровано 1 873 смерті від коронавірусу Covid-19. 

Одужали 12842 особи. У світі зафіксовано 73 335 лабораторно підтверджених випадків 

захворювання, з них 81,7% випадків - у китайській провінції Хубей (епіцентрі спалаху). В Україні 

не зафіксували жодного випадку зараження новим коронавірусом. 

 

Джерело: 
https://tyzhden.ua/News/240659?fbclid=IwAR1cGeygQFDFyyFnWVugj4KQ9cTDbnKnUbBFRbTAS

McGIpgEFv_lxJhiges 

 

 

Китай визнає померлих від коронавірусу медиків мучениками  

18.02.2020|21:54|glavcom.ua 

 

У Китаї медичних працівників, які померли під час боротьби з епідемією коронавірусу Covid-19, 

офіційно визнають мучениками. Про це повідомляє CNN.  

З початку епідемії коронавірусом заразилися понад 1700 співробітників системи охорони 

здоров'я Китаю 

У Китаї медичних працівників, які померли під час боротьби з епідемією коронавірусу Covid-19, 

офіційно визнають мучениками. 

Про це повідомляє CNN. 

Зазначається, що «Китай надасть лікарям, медсестрам і медикам, які померли під час боротьби з 

вірусом, - статус мучеників». 

З початку епідемії коронавірусом заразилися понад 1700 співробітників системи охорони 

здоров'я, деякі з них померли. 

https://tyzhden.ua/News/240659?fbclid=IwAR1cGeygQFDFyyFnWVugj4KQ9cTDbnKnUbBFRbTASMcGIpgEFv_lxJhiges
https://tyzhden.ua/News/240659?fbclid=IwAR1cGeygQFDFyyFnWVugj4KQ9cTDbnKnUbBFRbTASMcGIpgEFv_lxJhiges
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Серед померлих - офтальмолог Лі Веньлян, який першим намагався попередити про небезпечний 

вірус, і Лю Чжімін, головний лікар госпіталю в Ухані. 

Раніше повідомлялося, що Україна повністю готова до прийняття громадян, евакуйованих з 

Китаю і забезпечення безпеки як цих громадян, так і решти населення країни 

Нагадаємо, раніше Зоряна Скалецька у відеозверненні заявила, що найстрашніший вірус у світі – 

це паніка і закликала не поширювати чутки та фейки, а перевіряти інформацію на сайтах 

Міністерства охорони здоров’я та Центру громадського здоров’я України. 

  

Джерело: https://glavcom.ua/world/observe/kitay-viznaje-pomerlih-vid-koronavirusu-medikiv-

muchenikami-660343.html  

 

 

Порада Джека Ма для китайських підприємців за часів коронавірусу: переосмислити, 

поміркувати та відновити роботу стабільними темпами 

19.02.2020|13:17|South China Morning Post  

 

Епідемія коронавірусу в Китаї дає можливість підприємцям переосмислити та підготуватися до 

зростання, сказав Ма, який змусив Алібабу запустити Таобао в 2003 році під час спалаху 

тогочасної епідемії ТГРС.  

Джек Ма, співзасновник найбільшої компанії в Азії з капіталізації, заявив, що епідермічний 

коронавірус в Китаї дає можливість підприємцям переосмисли і підготуватися до зростання, яке 

може настати після спалаху епідемії. 

Ма, відставний голова холдингу Alibaba Group і директор некомерційного коледжу Хупана в 

Ханчжоу, сказав студентам «знайти напрямок серед кризи та змін», що насувається на країну. 

«Поміркуйте над тим, що ви дійсно хочете, що у вас є, і від чого вам потрібно відмовитися, або 

чого треба дотримуватися», - сказав Ма. 

Ма сказаd студентам «вивчити цифрові методи роботи» та «прийняти Інтернет-технології». 

Alibaba запустив свою торгову платформу Taobao в Інтернеті в 2003 році, коли Китай був 

закритий під час загальнодержавної спалахи важкого гострого респіраторного синдрому або Sars. 

Зараз Taobao - це найбільший у світі веб-сайт електронної комерції, який повідомив про обсяг 

транзакцій у 2017 році на 3 трлн юанів (428 мільярдів доларів США) із веб-сайтом Tmall.com. 

Зауваження Ма, найбагатшого китайського підприємця 2019 року згідно з доповіддю Hurun - із 

станом, яке оцінюється в 39 мільярдів доларів США, - приходять, коли компанії та фабрики 

країни підняли важелі, щоб повернутися до роботи, після спалаху коронавірусу. Спалах 

коронавірусу додав ще більшу віддачу перспективам зростання в той момент, коли траєкторії 

https://glavcom.ua/world/observe/kitay-viznaje-pomerlih-vid-koronavirusu-medikiv-muchenikami-660343.html
https://glavcom.ua/world/observe/kitay-viznaje-pomerlih-vid-koronavirusu-medikiv-muchenikami-660343.html
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економічного зростання по всьому регіону вже скорочувалися», - сказала Дебора Тан, помічник 

віце-президента Moody's Investors Service, у дослідницькій записці. 

Місцеві органи влади закрили ділові операції в десятках міст по всьому Китаю, змусивши людей 

залишатися вдома, щоб уникнути громадських зборів. Двомісячне закриття тематичного парку в 

Шанхаї може коштувати компанії «Уолт Дісней» 135 мільйонів доларів США в операційному 

доході в другому кварталі, зазначив гігант розваг. 

«За умови забезпечення безпеки та запобігання коронавірусу компанії, які схвалили [владу], 

повинні швидко відновити виробництво або зробити це неухильно», - заявила Ма. 

Ма вийшов у відставку з посади голови Алібаби - власника «Південно-Китайського ранкового 

посту» - минулого вересня на свій 55-й день народження, щоб присвятити свій час вихованню 

наступного покоління підприємців. Хупан, що володіє своїм розташуванням біля Західного озера 

в Ханчжоу, має на меті «знайти та навчити підприємців з підприємницьким духом», згідно з 

офіційним веб-сайтом. 

У своїй лекції Ма також скерував засновника корпорації Kyocera Kazuo Inamori, керівництво та 

керівництво якого перетворило виробника телевізійних компонентів в одну з найбільших 

компаній Японії. У віці 77 років у 2010 році Інаморі - через три роки після виходу на пенсію в 

Кіоцері - попросили стати головою та виконавчим директором японського прапора-перевізника 

Japan Airlines, коли він вступив у захист від банкрутства. Перевізник був реструктуризований і 

був повторно розміщений на Токійській фондовій біржі в листопаді 2012 року. 

Відповідно до Ma, Inamori мав п'ять стратегій для компанії під час рецесії. 

Перша стратегія: кожен працівник повинен продавати 

Кожен працівник повинен звертатися до продажів, щоб викликати прихований попит серед 

клієнтів, сказав Ма Інаморі. «Навіть у компанії з топ технологією, продажі товарів все ще є 

основою діяльності компанії», - сказав Інаморі. «Неможливо отримати замовлення під час 

рецесій, якщо у працівників не вистачає духу докладати загальні зусилля для клієнтів». 

Стратегія друга: не витрачайте зусиль на розробку нових продуктів 

Спад - це золота можливість для компаній впроваджувати інновації та розширювати продажі. 

«Клієнти безкоштовні під час спаду. Вони також запропонують нові ідеї після прослуховування 

ваших. Це створило б замовлення, які ви ніколи не уявляли раніше, щоб розширити свій бізнес». 

Третя стратегія: радикальні скорочення витрат 

Рецесія - це єдиний шанс скоротити витрати, оскільки кожен працівник прагне, щоб це сталося, 

сказав Інаморі. «Вам потрібно знизити точку беззбитковості всієї компанії, доклавши зусиль, щоб 

зменшити виробничі витрати», - сказав Інаморі. «Якщо компанія може підтримувати 

прибутковість, коли оборот знизиться вдвічі, це буде ще вигідніше, коли продажі повернуться до 

нормальних показників». 

Стратегія четверта: підтримка високих темпів виробництва 
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Компанії повинні підтримувати свій звичайний високий рівень продуктивності навіть у період 

спаду, шляхом перерозподілу надлишків робочої сили з виробничої лінії на інші завдання для 

підтримки каденції та коливання робочого циклу. «Як тільки продуктивність знизиться, 

відновити її буде непросто», - сказав Інаморі. 

Стратегія п'ята: встановлення сприятливих міжособистісних відносин 

«Найважливіше в управлінні компанією - це відносини між менеджером і працівниками», - сказав 

Інаморі, додавши, що роботодавці повинні «любити і захищати» працівників, тоді як працівники 

повинні розуміти менеджера, вони повинні допомагати та підтримувати один одного.  

 

Джерело: https://www.scmp.com/business/banking-finance/article/3051342/jack-mas-advice-chinese-

entrepreneurs-time-coronavirus  

 

 

У Китаї заявили про подолання піку коронавірусу 

19.02.2020|13:43|РБК-Україна  

 

Приблизно 80,9% випадків захворювання класифікуються як легкі. Китайські вчені заявили про 

подолання піку епідемії коронавірусу. Про це йдеться в дослідженні, опублікованому в журналі 

Chinese Journal of Epidemiology.  

Вчені встановили, що у більшості заражених людей спостерігаються легкі симптоми. Ризику для 

життя піддаються літні пацієнти та пацієнти з супутніми захворюваннями. 

У дослідженні говориться, що приблизно 80,9% випадків захворювання класифікуються як легкі, 

13,8% - як важкі, і тільки 4,7% - як критичні. Загальна смертність від вірусу COVID-19 склала 

2,3%. Чоловіки помирають частіше - 2,8%, ніж жінки - 1,7%. 

Нагадаємо, у Китаї кількість померлих від пневмонії, викликаної новим коронавірусом COVID-

19, становить вже 2011 осіб. 

Раніше вчені з Китаю заявили, що кілька з відібраних препаратів показали гарні результати при 

лікуванні коронавірусу COVID-2019. Дослідники відібрали 5000 ліків-кандидатів для лікування 

коронавірусу, з них найбільш ефективними виявилися Хлорохинфосфат, Фавипиравир і 

Ремдесивир. 

Крім того, влада Китаю підтвердила, що новий тип коронавірусу, який викликав спалах пневмонії 

в країні, здатний передаватися, в тому числі від людини до людини. 

 

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zayavili-preodolenii-pika-koronavirusa-

1582112584.html  

https://www.scmp.com/business/banking-finance/article/3051342/jack-mas-advice-chinese-entrepreneurs-time-coronavirus
https://www.scmp.com/business/banking-finance/article/3051342/jack-mas-advice-chinese-entrepreneurs-time-coronavirus
https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zayavili-preodolenii-pika-koronavirusa-1582112584.html
https://www.rbc.ua/ukr/news/kitae-zayavili-preodolenii-pika-koronavirusa-1582112584.html
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21.02.2020|11:14|Міжнародне радіо Китаю 

 

Як стало відомо кореспондентам 19 лютого в Пекіні на прес-конференції щодо питань 

протиепідемічного механізму Держради КНР, в країні зафіксована позитивна динаміка з 

відновлення роботи і виробництва. Керівники профільних органів також підкреслили, що вони 

зроблять все можливе для того, щоб сприяти відновленню виробництва на ключових 

підприємствах, а також впровадять комплекс пільгових заходів для малих і середніх підприємств, 

щоб створити умови для повернення до нормальної робочої діяльності. 

В даний час великі промислові підприємства в таких важливих в економічному плані провінціях 

(і містах), як Ґуандун, Цзянсу, Шанхай та інших більше ніж наполовину відновили виробничу 

діяльність; відновлено роботу на 36 з 37 підприємств з переробки зерна і олії, що перебувають 

під контролем Державного комітету з реформ та розвитку. Головні виробники галузі кольорової 

металургії відновили роботу на 80%, а в нафтопереробній промисловості — на понад 60%.  

Однак в процесі відновлення роботи і виробничої діяльності малі і середні, а також мікро-

підприємства, зіткнулися з деякими проблемами. Частина підприємств стикаються з нестачею 

співробітників. У зв'язку з цим, міністерство трудових ресурсів і соціального забезпечення 

створили систему залучення співробітників для підтримки 24-годинної роботи ключових 

підприємств, роблячи все можливе для сприяння відновленню їх виробництва і діяльності. В 

результаті, останнім часом ця система допомогла вирішити проблему нестачі 103 тисяч 

співробітників для 2600 підприємств. 

Днями на засіданні Постійного комітету Держради були опубліковані заходи зі скорочення 

виплат до пенсійного страхового фонду, до фондів страхування з безробіття і на випадки 

нещасних випадків на виробництві. Крім того, щоб прискорити ефективність нової політики, 

скоротити робочі контакти і знизити ризик зараження, міністерство трудових ресурсів і 

соціального забезпечення також оголосили про введення в деяких містах адміністративної 

онлайн-платформи для розгляду документів, що дозволяє вести дистанційну роботу 

безконтактно. В даний час підприємства в 261 місті почали оформлення відповідних процедур, 

110 тисячам підприємств виплачені дотації на відновлення діяльності в розмірі 3,4 млрд юанів. 

 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/21/2s68864_1.htm  

 

 

 

 

 

У Китаї відзначається позитивна динаміка відновлення роботи і виробництва 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/21/2s68864_1.htm
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Захворюваність на коронавірус у Китаї падає 

22.02.2020|09:28|Новое Время 

 

У суботу, 22 лютого, Китай повідомив про зниження кількості нових заражень коронавірусом — 

з 889 днем раніше до 397. 

Про це повідомляє South China Morning Post з посиланням на Національну комісію охорони 

здоров’я країни. 

Комісія також заявила, що ще 109 людей загинули на материковому Китаї, внаслідок чого 

кількість загиблих сягнула 2345 осіб. Всього в країні зареєстровано 76 288 випадків зараження 

вірусом. Комісія повідомила, що в п’ятницю з лікарні було виписано 2393 пацієнти, з яких 20 659 

вилікувалися. 

Перший випадок зараження коронавірусом COVID-19 був зареєстрований в китайському місті 

Ухань 31 грудня 2019 року. Тільки через тиждень влада Китаю підтвердила, що йдеться про 

новий вірус. 

Всесвітня організація охорони здоров’я оголосила міжнародну надзвичайну ситуацію в сфері 

охорони здоров’я у зв’язку з поширенням коронавірусу. 

Крім того, в ВООЗ вважають, що жертвами інфекції можуть стати дві третини населення планети. 

 

Джерело: https://nv.ua/ukr/world/countries/koronavirus-v-kitaji-zahvoryuvanist-znizilasya-ostanni-

novini-50071751.html  

 

 

Сі Цзіньпін провів засідання Політбюро ЦК КПК з питань контролю над COVID-19 і 

економічного розвитку 

22.02.2020|16:19|Міжнародне радіо Китаю 

 

Політбюро ЦК КПК 21 лютого провело засідання на тему профілактики та контролю за 

пневмонією, викликаною коронавірусом нового типу /COVID-19/, а також координації 

епідемічного контролю і соціально-економічного розвитку. 

На засіданні головував генеральний секретар ЦК КПК Сі Цзіньпін. 

Засідання відбулося через два дні після засідання Постійного комітету Політбюро ЦК КПК під 

головуванням Сі Цзіньпіна, на якому були заслухані звіти про профілактику та контроль за 

епідемією, координацію епідемічного контролю і соціально-економічного розвитку. 

https://nv.ua/ukr/world/countries/koronavirus-v-kitaji-zahvoryuvanist-znizilasya-ostanni-novini-50071751.html
https://nv.ua/ukr/world/countries/koronavirus-v-kitaji-zahvoryuvanist-znizilasya-ostanni-novini-50071751.html
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В офіційному прес-релізі за підсумками засідання сказано, що з початку епідемії COVID-19 ЦК 

КПК надає велике значення епідемічному контролю, Сі Цзіньпін постійно стежить за ситуацією, 

вважаючи профілактику і контроль за епідемією найважливішим завданням, особисто керуючи 

роботою і даючи відповідні розпорядження. 

Зусилля КНР з профілактики та контролю за епідемією заручилися широкою підтримкою 

міжнародного співтовариства. 

З урахуванням загальної тенденції скорочення підтверджених і підозрілих випадків по країні і 

швидкого зростання кількості пацієнтів, що видужали, учасники засідання попередньо 

констатували, що поширення епідемії COVID-19 вдалося стримати. 

У прес-релізі підкреслюється, що переломний момент в боротьбі з епідемією загалом по країні 

ще не настав, а в провінції Хубей і її адміністративному центрі Ухані ситуація залишається 

важкою і складною. 

Для повної перемоги в народній війні з епідемією потрібні невпинні зусилля комітетів КПК і 

урядів на всіх рівнях. 

Учасники засідання зажадали рішучих зусиль щодо стримування поширення вірусу в провінції 

Хубей і Ухані, покращення лікування пацієнтів, посиленої підтримки медичним персоналом та 

необхідними медичними засобами, тотального контролю за епідемією в Пекіні. 

Учасники засідання також закликали до більшої турботи про медичних працівників, які 

перебувають на передній лінії, забезпечення виробництва необхідних медичних матеріалів і 

поставок товарів повсякденного попиту. 

Була відзначена колосальна життєздатність і потенціал економіки КНР, незважаючи на помітний 

негативний ефект від епідемії. 

 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/22/2s68886.htm 

 

 

Інкубаційний період COVID-2019 може тривати 27 днів 

22.02.2020|16:22|День 

 

Влада китайської провінції Хубей, яку вважають епіцентром поширення нового коронавірусу, 

стверджує, що інкубаційний період хвороби може тривати 27 днів, повідомляє агентство Reuters. 

«70-річний чоловік у китайській провінції Хубей був заражений коронавірусом, але симптоми не 

проявлялися до 27 днів», - йдеться в повідомленні. 
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Існує ймовірність, що чоловік заразився від своєї інфікованої сестри, яку напередодні відвідував 

у східній частині країни. Після повернення у нього піднялася температура, а вже наступного дня 

тест на коронавірус показав позитивний результат. 

Влада також повідомляє, що тривалий інкубаційний період хвороби може ускладнити симптоми 

COVID-2019. 

Всесвітня організація охорони здоров'я оголосила спалах нового коронавірусу «надзвичайною 

ситуацією» у сфері громадської охорони здоров'я, що має міжнародне значення». 

 

Джерело: http://day.kyiv.ua/uk/news/220220-inkubaciynyy-period-covid-2019-mozhe-tryvaty-27-

dniv-vlada-provinciyi-hubey  

 

 

Китай прискорив розробку вакцин проти коронавірусу нового типу 

22.02.2020|16:24|Міжнародне радіо Китаю 

 

Китайські вчені прискорили розробку вакцини проти коронавірусу нового типу на основі кількох 

технологічних підходів, повідомили в Державному комітеті в справах охорони здоров'я. Деякі 

проекти з розробки вакцин вступили в стадію випробувань на тваринах, — розповів заступник 

керівника органу Цзен Їсінь на прес-конференції щодо питань боротьби зі спалахом коронавірусу 

нового типу. 

«Виходячи з передумови гарантування безпеки, ефективності та доступності вакцин 

передбачається, що вже з квітня по травень цього року деякі вакцини можуть бути введені в 

клінічні випробування або за певних умов можуть бути застосовані для екстреного використання. 

Мета полягає в тому, щоб, якщо цього вимагатиме ситуація зі спалахом епідемії, відповідно до 

законів, можна було активувати екстрене використання вакцин, а також процес розгляду і 

схвалення використання вакцин у надзвичайних ситуаціях. 

 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/22/2s68889.htm  

 

 

 

 

 

 

http://day.kyiv.ua/uk/news/220220-inkubaciynyy-period-covid-2019-mozhe-tryvaty-27-dniv-vlada-provinciyi-hubey
http://day.kyiv.ua/uk/news/220220-inkubaciynyy-period-covid-2019-mozhe-tryvaty-27-dniv-vlada-provinciyi-hubey
http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/22/2s68889.htm
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У Пекіні за 6 днів побудована фабрика з виготовлення захисних масок 

23.02.2020|China.org.cn 

 

Робочі в Пекіні сьогодні завершили будівництво нової фабрики з виготовлення захисних масок, 

щоб задовольнити зростаючу потребу в них на тлі спалаху коронавірусу нового типу. 

Фабрика, розташована в Пекінській зоні економіко-технологічного розвитку, була побудована 

китайською компанією China Construction First Group всього за шість днів, продемонструвавши 

найшвидші темпи зведення фабрики з виготовлення масок в Пекіні. 

Як очікується, після введення в експлуатацію підприємство буде щодня виробляти 250 тис. 

масок. 

Будівництво об'єкта площею 1,07 тис. кв. м зазвичай займає один місяць, повідомив представник 

компанії і керівник проекту Сун Чао. 

Поки Китай бореться з епідемією, захисні маски користуються великим попитом у медичних 

працівників, співробітників контролю за захворюванням і широких мас людей. 

Уряд Китаю, серед інших заходів, закликало виробників предметів медичного призначення 

прискорити свою роботу, щоб скоротити дефіцит пропозиції. 

 

Джерело: http://russian.china.org.cn/china/txt/2020-02/23/content_75734095.htm  

 

http://russian.china.org.cn/china/txt/2020-02/23/content_75734095.htm
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18.02.2020|16:56|Економічна правда 

Потіснивши на третє місце Індію, яка три роки поспіль утримувала перше місце, лідерство у топ-

10 найбільших імпортерів української агропродукції у 2019 році виборов Китай. 

Про це проінформував Національний науковий центр «Інститут аграрної економіки». 

«Вартісні обсяги поставок вітчизняної сільгосппродукції до Китаю становили минулого року 

1,955 млрд дол. При цьому частка Китаю у вітчизняному експорті агропродовольства становила 

торік 8,7%», - йдеться у повідомленні. 

Основними споживачами української сільгосппродукції стали: Китай, Єгипет, Індія, Туреччина, 

Нідерланди, Іспанія, Німеччина, Польща, Італія та Білорусь. 

 

Дані ІАЕ. Візуалізація - ЕП 

Китай, Єгипет і Туреччина торік збільшили обсяги закупівель українського агропродовольства 

більш як у півтора рази порівняно з 2018 роком. 

Як зазначили в ІАЕ, у 2019 році продукція АПК склала 44,6% у загальному експорті з України. 

За підсумками календарного 2019 року зафіксовано найбільші в історії України обсяги експорту 

зерна (56,7 млн тонн) та соняшникової олії (6,1 млн тонн).  

КИТАЙ – УКРАЇНА  

Топ-10 країн-імпортерів української агропродукції 
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Серед інших товарів, було досягнуто максимальні кількісні значення в експорті незгущених 

молока і вершків без цукру (25 тис. тонн), яєць птиці у шкаралупі та без (144 тис. тонн), волоських 

горіхів (68 тис. тонн), крохмалю (83 тис. тонн) та консервованих томатів (59 тис. тонн). 

Закупки агроподукції Азією у 2019-му році збільшилися на 17,5% (до 9,4 млрд дол). Частка 

азійських країн склала торік 42,2% від загального української агроекспорту. 

Обсяги закупок ЄС за рік збільшилися на 19% (до 7,5 млрд дол). У 2019-му році частка ЄС у 

вітчизняному експорті агропродовольства становила 33,5%. Це найвищий показник за часи 

незалежності. 

Обсяги поставок до країн Африки 2019 року збільшилися за рік на 43% і становили 3,3 млрд дол. 

(частка у 14,9% від українського експорту сільгосппродукції) 

Поставки агропродовольства до країн СНД, залишилися на рівні 2018 року і склали 1,5 млрд дол. 

(частка 6,5%). 

 

Джерело: https://www.epravda.com.ua/news/2020/02/18/657195  

 

 

Україна і Китай мають широкі перспективи для співпраці в сфері традиційних джерел 

енергії 

20.02.2020|10:57|Женьмінь жибао 

 

Українські та китайські підприємства мають широкі перспективи для співпраці в області 

традиційних джерел енергії. Про це в середу кор. Сіньхуа заявив радник з торгово-економічних 

питань посольства КНР в Україні Лю Цзюнь. 

Дипломат висловив надію на реалізацію в Україні ще більшого числа інвестиційних проектів в 

енергетичній сфері за участю КНР і підвищення рівня двосторонньої співпраці в рамках 

китайської ініціативи «Пояс і шлях». 

За словами Лю Цзюня, одним з таких проектів може стати модернізація Слов'янської ТЕС, 

розташованої в місті Миколаївка / Донецька область / на сході України. У грудні 2018 року 

українська енергетична компанія «Донбасенерго», яка володіє станцією, уклала договір про 

реконструкцію ТЕС з китайською компанією Dongfang Electric International Corporation. 

Документ передбачає поділ 6-го енергоблоку станції на два енергоблоки потужністю 330 МВт 

кожен. В ході модернізації буде впроваджено технологію циркулюючого киплячого шару, яка 

забезпечить низький рівень викидів шкідливих речовин в атмосферу. 

На церемонії підписання договору голова правління «Донбасенерго» Едуард Бондаренко заявив, 

що реконструкція Слов'янської ТЕС дозволить створити нові потужності, які вкрай необхідні 

енергодефіцитною східній частині України, а також продовжити термін експлуатації станції на 

https://www.epravda.com.ua/news/2020/02/18/657195
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40 років і скоротити витрати палива, зменшивши тим самим собівартість виробленої 

електроенергії. Крім цього, проект матиме позитивний соціальний ефект. Зокрема, він дозволить 

створити до 3 тис. нових робочих місць і забезпечить розвиток інфраструктури міста Миколаївка. 

Вартість контракту складає 684,3 млн доларів США. 

 

Джерело: http://russian.people.com.cn/n3/2020/0220/c31519-9659922.html  

 

 

 

http://russian.people.com.cn/n3/2020/0220/c31519-9659922.html
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19.02.2020|13:19|dt.ua 

 

Китай відкликав акредитації в країні трьох репортерів газети Wall Street Journal, що базуються в 

Пекіні. Це відбулося вперше після епохи Мао, коли уряд Китаю одночасно вислав кількох 

журналістів з однієї міжнародної інформаційної організації, повідомила сама газета. 

Міністерство закордонних справ Китаю заявило, що цей крок став покаранням за недавню 

публікацію газети. 

Китай вислав з країни заступника керівника бюро WJS Джоша Чина і репортера Чао Денга. Вони 

обидва громадяни США. Третім став громадянин Австралії Філіп Вень. Йому дали 5 днів, щоб 

виїхати з Китаю. 

Журналістів вислали після заголовка статті, в якій Китай називався «справжньою хворою 

людиною Азії». Стаття була про новий китайський коронавірус. 

Фраза «Хвора людина Азії» використовувалася як іноземними, так і китайськими інтелектуалами 

для позначення ослабленою експлуатації Китаю європейськими державами і Японією в кінці 

1800-х і початку 1900-х років. Цей період тепер описується у китайських підручниках історії як 

«століття приниження». 

 

Джерело: https://dt.ua/WORLD/kitay-vislav-troh-zhurnalistiv-wall-street-journal-cherez-zagolovok-

statti-339061_.html  

 

 

Чи можуть американські політики зробити те, що зробив Китай? 

21.02.2020|16:17|Міжнародне радіо Китаю 

 

Після величезних зусиль китайського народу, робота з боротьби з коронавірусом нового типу в 

Китаї показала очевидні позитивні результати. Це отримало позитивну оцінку з боку 

міжнародного співтовариства. Однак якийсь шум продовжує постійно доноситися звідкись 

здалеку, з боку США. Держсекретар США Майк Помпео, міністр торгівлі Уілбур Росс і деякі 

інші американські політики постійно критикують зусилля Китаю, розпускають наклепи щодо 

політичного режиму в Китаї, звинувачуючи КНР в обмеженнях свободи слова. Все це — 

нестерпно. 

КИТАЙ – США 

Китай вислав трьох журналістів Wall Street Journal через заголовок статті 

https://dt.ua/WORLD/kitay-vislav-troh-zhurnalistiv-wall-street-journal-cherez-zagolovok-statti-339061_.html
https://dt.ua/WORLD/kitay-vislav-troh-zhurnalistiv-wall-street-journal-cherez-zagolovok-statti-339061_.html
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18 лютого посол КНР в ПАР Лінь Сунтянь на прес-конференції в посольстві перерахував факти і 

досягнення Китаю, що стосуються, зокрема, і зусиль країни в боротьбі з епідемією, вказавши на 

те, що «американський уряд ніколи не доб'ється цього, навіть в одній з окремо взятих сфер». 

Свої слова посол Лінь Сунтянь підкріпив конкретними фактами. Він перерахував 8 основних 

пунктів: під керівництвом КПК, глави держави і уряду китайський народ у найкоротші терміни 

стримав поширення епідемії; всього за 10 днів збудував два шпиталі в Ухані, створив 15 великих 

тимчасових шпиталів; народ країни свідомо залишається вдома, щоб запобігти поширенню 

інфекції; проведена термінова мобілізація медичного персоналу та матеріалів з усіх провінцій 

країни в Ухань і провінцію Хубей; за 40 років понад 800 млн китайців позбулися злиднів; Китай 

незмінно рухається шляхом мирного розвитку. 

Генеральний секретар ВООЗ Тедрос Аданом Гебреісус охарактеризував це як «китайський темп, 

китайський масштаб, китайський ефект». Це все відображає переваги соціалістичного ладу з 

китайською специфікою, демонструє високу відповідальність Китаю в питанні охорони 

громадської безпеки в глобальному масштабі, відстоюванні миру та розвитку. 

А що робили США перед початком епідемії? 

Візьмемо наприклад грип А (H1N1), який спалахнув у США в 2009 році. Перш за все, уряд США 

заявив про «відсутність необхідності для сигналу тривоги, потім, через шість місяців було 

оголошено надзвичайний стан, але до того моменту вірус грипу H1N1 вже поширився в 214 

країнах і регіонах, врешті, були заражені 60 млн людей і близько 300 тис. людей померли. 

Один американський письменник італійського походження, який прожив у Китаї 20 років, днями 

написав в інтернеті, що в той час ніхто не звинувачував центри з контролю і профілактики 

захворювань США, зате тепер американці направо і наліво критикують Китай. 

Давайте ще подивимося на події та вчинки в Сполучених Штатах 2016 року, після спалаху 

лихоманки Зіка в країні. Тоді американський уряд зажадав від Конгресу в екстреному порядку 

виділити кошти в розмірі 1,9 млрд доларів. Однак через суперечки різних фракцій, тільки через 

7 місяців Конгрес США ратифікував угоду про виділення 1,1 млрд доларів — перші кошти, від 

яких безпосередньо залежала безпека життя американських громадян. Однак на той момент 

лихоманкою хворіло вже більше 23 тис. людей на території США і території Пуерто-Ріко, яка 

залежить від США. 

Зараз американці також переживають епідемію грипу групи В. Згідно з доповіддю Центру з 

контролю і профілактики захворювань США, тепер, близько 22 млн людей в країні заразилися 

вірусним грипом В, кількість жертв склала 12 тис. осіб. 

США — найбільша розвинена країна, а Китай — найбільша країна, що розвивається. Під час 

епідемії вони реагують на ситуацію зовсім по-різному. Причини цього вказала у своїй статті від 

11 лютого американська письменниця Сара Флоундерс (Sara Flounders): у вжитих Китаєм 

протиепідемічних заходах виявляються переваги соціалізму. В умовах кризи Китай здатний 

прийняти рішення незалежно від капіталістичного домінування прибутку. 

Дивно, що деякі американські політики закривають очі на свої проблеми і критикують зусилля і 

внесок Китаю в боротьбі з епідемією. Генсекретар США Майк Помпео під час візиту до Великої 
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Британії назвав правлячу партію Китаю і китайський лад «загрозою часу». Він також виступив із 

заявою про «протест» з приводу того, що Китай анулював журналістські посвідчення трьох 

кореспондентів американської газети «Уолл-стріт джорнел» (The Wall Street Journal), які 

виступили з образливими словами на адресу Китаю. Слова і поведінка М. Помпео демонструють 

не тільки засмучення США, але і відображають недоліки американського режиму. 

 

Джерело: http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/21/2s68862.htm  

 

http://ukrainian.cri.cn/841/2020/02/21/2s68862.htm
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22.02.2020|10:15|Женьмінь жибао 

 

Обсяг вантажних перевезень залізничними маршрутами Китай-Європа збільшився з початку 

цього року, незважаючи на епідемію коронавірусу нового типу. Про це свідчать офіційні дані, 

опубліковані в п'ятницю. 

Згідно з даними Китайської державної залізничної корпорації /CSRC/, з 1 січня по 19 лютого в 

цілому 83 тис. стандартних контейнерів були перевезені вантажними складами залізничними 

маршрутами Китай-Європа, що на 1,5% більше, ніж за аналогічний період минулого року. 

При цьому, обсяг імпортованих і експортованих вантажів в кількісному вираженні 

міжнародними залізничними маршрутами досягнув 8,67 млн тонн та збільшившись на 8,1%. 

Глава з міжнародного бізнесу CSRC Ма Хунін заявив, що послуги залізничних 

вантажоперевезень Китай-Європа грають важливу роль у спрощенні міжнародної логістики та 

розвитку зовнішньої торгівлі. 

Він зазначив, що залізничні відомства зробили різні заходи, включаючи нарощування 

транспортного потенціалу, щоб забезпечити нормальне функціонування вантажних поїздів. 

Послуги залізничних вантажоперевезень Китай-Європа, які були ініційовані в 2011 році, 

вважаються важливою частиною ініціативи «Пояс і шлях» і спрямовані на стимулювання торгівлі 

між Китаєм і Європою. 

 

Джерело: http://russian.people.com.cn/n3/2020/0222/c31518-9660711.html   

 

 

КИТАЙ – ЄВРОПА  

Обсяг вантажних перевезень залізничними маршрутами Китай-Європа збільшився, 

незважаючи на епідемію 

http://russian.people.com.cn/n3/2020/0222/c31518-9660711.html
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22.02.2020|21:00|РБК-Україна 

 

МВФ прогнозує зниження зростання економіки Китаю на 0,4% до 5,6%, а світової - на 0,1% 

Міжнародний валютний фонд (МВФ) прогнозує зниження зростання економіки Китаю на 0,4% 

до 5,6%, а світовий - на 0,1% через коронавірус. Про це йдеться в поширеному в суботу прес-

службою фонду заяві директора-розпорядника МВФ Крісталіни Георгієвої. 

МВФ в січні прогнозував підвищення темпів зростання світового ВВП з 2,9% в минулому році 

до 3,3% в цьому році. Однак, зазначають у Фонді, що 2019 nCoV - надзвичайна ситуація в області 

охорони здоров'я міжнародного масштабу - підірвала активність в Китаї. 

За її словами, «вплив на світову економіку буде відносно невеликим і короткостроковим». 

«Згідно з цим сценарієм, зростання в Китаї в 2020 році складе 5,6%. Це на 0,4% нижче, ніж в 

січневому прогнозі. Зростання світової економіки буде нижче на 0,1%... Але ми також 

розглядаємо і більш похмурі сценарії, при яких поширення вірусу буде йти довше і охопить 

більше регіонів, в результаті чого негативні наслідки для зростання також будуть більш 

тривалими» , - додала Георгієва. 

Нагадаємо, раніше в МВФ заявляли, що ситуація з поширенням коронавірусу Covid-19: може 

розвиватися за двома сценаріями. Тоді глава Фонду заявила, що якщо поширення вірусу 

припиняться, економіка Китаю швидко відновиться. Результатом буде різке падіння зростання 

ВВП в Китаї в першому кварталі 2020 року, але лише невелике зниження за весь рік. Побічні 

ефекти в інших країни будуть залишатися відносно незначними і короткочасними, в основному 

через тимчасові збоїв в ланцюжках поставок, туризму і обмежень на поїздки. 

 

Джерело: https://www.rbc.ua/ukr/news/mvf-prognoziruet-snizhenie-rosta-ekonomiki-

1582398137.html  

 

ЗАЯВИ МІЖНАРОДНИХ 

ОРГАНІЗАЦІЙ  

МВФ прогнозує зниження зростання економіки Китаю через коронавірус 

https://www.rbc.ua/ukr/news/mvf-prognoziruet-snizhenie-rosta-ekonomiki-1582398137.html
https://www.rbc.ua/ukr/news/mvf-prognoziruet-snizhenie-rosta-ekonomiki-1582398137.html
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22.02.2020|11:00|Новое Время: Бізнес 

Китай у рекордні терміни усуває поширення коронавірусу і рятує світову економіку. Зусилля, 

яких вживає уряд, справді не мають аналогів у історії. Що саме дає результат? 

Згідно з інформацією, опублікованою інформаційним агентством уряду КНР, Сіньхуа, кількість 

нових підтверджених випадків зараження коронавірусом штаму COVID-19 за межами провінції 

Хубей, де розташований епіцентр епідемії, послідовно зменшується протягом останніх 16 днів. 

Станом на 19 лютого 2020 року, кількість нових випадків зараження в усіх регіонах країни, за 

винятком провінції Хубей, становить всього 45 кейсів. Для порівняння, майже 900 осіб було 

діагностовано протягом однієї доби в тих самих регіонах 16 днів тому. 

Мабуть, зараз вже не буде передчасним заявляти про те, що ми бачимо стабілізацію 

епідеміологічної ситуації в країні. 

Китай у рекордні терміни усуває поширення коронавірусу. Зусилля, яких докладає центральний 

уряд, воістину не мають аналогів в історії і виходять далеко за межі лише охорони здоров'я. 

Давайте розберемося, на яких рівнях відбувається боротьба з вірусом, який отримав назву 

COVID-19, і його очевидними і можливими наслідками для соціально-економічної стабільності 

в одній з найбільших країн світу. 

Карантинні заходи 

Починаючи з перших днів боротьби зі спалахом COVID-19, карантин назвали основним способом 

запобігання поширенню інфекції. Згідно з широко цитованою в Китаї фразою радника з питань 

медицини при центральному уряді, доктора Чжун Наншань, «якщо хвороба не проявляється 

протягом 14 днів, значить пацієнт не інфікований». Незважаючи на те, що події наступних тижнів 

показали, що маніфестація хвороби може відбуватися і в пізніші терміни з моменту інфікування 

і доходити до 20–24 днів, 14-денна ізоляція стала основною стратегією профілактики поширення 

COVID-19 у всіх регіонах Китаю. 

Сьогодні все китайське суспільство проходить через безпрецедентні заходи соціального 

дистанціювання. Як наслідок, не тільки 56 мільйонів жителів найбільш постраждалої провініціі 

Хубей перебувають під фактичною забороною фізичного пересування, але схожі заходи 

практикують і в інших регіонах, за тисячі кілометрів від епіцентру епідемії. 

Місцева муніципальна влада дрібних і середніх населених пунктів по всьому Китаю обмежує 

пересування в межах своїх територіальних громад, в'їзд особам без місцевої прописки обмежують 

або зовсім забороняють. Під'їзди, дороги, а також місця, через які будуть захищені від 

несанкціонованого проникнення сторонніх осіб, блокують тимчасовими огорожами. 

Пересування в і за межі населених пунктів часто здійснюється через один або кілька пунктів 

пропуску. 

АНАЛІТИКА 

Нікітюк Олександр Загнати джина назад у пляшку. Як уряд Китаю бореться з 

коронавірусом і перемагає 
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Більші міста зі значною часткою тимчасового населення, як правило, здійснюють примусову 

самоізоляцію на 14 днів осіб, які повернулися в міста тимчасового проживання. 

Масштаби й охоплення карантинних заходів абсолютно немислимі, сотні мільйонів людей так чи 

інакше схильні до карантинних заходів і обмежені в соціальній активності, зокрема відвідування 

роботи і навчання. 

Заходи щодо стабілізації економічної ситуації 

Обрана форма боротьби з коронавірусною інфекцією через тотальну соціальну ізоляцію завдає 

величезного удару по економіці країни. Всі індустрії і галузі перебувають під загрозою через 

загальне падіння економічної активності до нульових показників. Крім того, сама структура 

національної економіки країни зразка 2020 порівняно з 2002–2004 рр., коли Китай переживав 

спалах атипової пневмонії, також роблять ситуацію драматичнішою для Китаю. 

Сьогодні економіка Китаю є споживчою і сервісно-орієнтованою. Наприклад, внесок галузі 

послуг у зростання ВВП Китаю піднявся з 35,4% в 2003-му до 57,8% в 2019-му. На жаль, саме 

сфера послуг є найменш підготовленою і життєздатною в ситуації тривалої відсутності ділової 

активності. 

У порівнянні з 2003 роком, структурно зросла і частка малих та середніх підприємств у всіх 

галузях економіки, перетворивши цей сегмент на справжню основу соціального добробуту. 

Внесок малих і середніх підприємств у ВВП Китаю сьогодні становить 60%, а частка 

працевлаштованих перевищує 80% від загальної кількості працюючих. На жаль, малі та середні 

підприємства у всіх галузях також є першими «нелюдськими» жертвами епідемії. 

Згідно з дослідженням, проведеним ученими Пекінського університету і Університету Цінхуа, з 

вибірки 995 малих і середніх підприємств різних галузей, приблизно 34% будуть змушені 

закритися всього через місяць повного вимушеного простою. Згідно з тим самим дослідженням, 

кількість малих і середніх підприємств-банкрутів зросте до 67,1% за відсутності ділової 

активності протягом двох місяців. І більш ніж 85% малих і середніх підприємств збанкрутують 

протягом тримісячного простою. 

Ще одним постраждалим сегментом стануть так звані компанії-єдинороги, високотехнологічні 

стартапи, які перебувають у процесі інтенсивного зростання і використовують великі обсяги 

позикових коштів для поточних операцій. Такі компанії, як найбільш технологічний китайський 

виробник електрокарів, NIO, вже перебувають у серйозній кризі через майже повну відсутність 

замовлень у першому кварталі 2020. 

Щоб побачити всю серйозність ситуації, варто зазначити, що відсутність ділової активності і 

криза ліквідності в реальному секторі економіки надуває бульбашку проблемних кредитів у 

фінансовому секторі, який вже починає душити економіку Китаю і без всяких епідемій — тільки 

в 2019 році банківський сектор списав проблемних кредитів на суму приблизно 289 млрд доларів. 

Нарешті, ринок цінних паперів також не міг не відреагувати на виклики, пов'язані зі спалахом 

COVID-19, — у перший же день відкриття торгів після тривалих свят, пов'язаних з Китайським 

новим роком, індекси основних бірж обвалилися на 8%. 
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Як бачимо, китайський уряд був вимушений боротися з цілим комплексом проблем економічного 

характеру, для запобігання обваленню соціальних інститутів. 

І потрібно сказати, що поки центральна і місцева влада робить усе можливе для поліпшення стану 

економіки. У лютому 2020 року центральний банк КНР здійснив екстрену скупку 

короткострокових облігацій на суму близько 173 мільярдів доларів, наповнивши ринки 

необхідною ліквідністю. Ба більше, регулятор активно знижує вимоги за максимальними 

нормами проблемних кредитів для фінансових установ, спрощуючи роботу банків з 

перекредитування проблемних підприємств в умовах кризи. Як наслідок, за повідомленнями 

китайських ЗМІ, в лютому 2020 року реальний сектор отримав кредитів на суму понад 77 

мільярдів доларів. 

Додатково фіскальні органи на центральному і місцевому рівні роблять послаблення або 

тимчасово скасовують податкові відрахування в різні соціальні фонди, зменшуючи навантаження 

компаній за обов'язковими платежами. Нарешті, багато регіонів надають субсидії підприємствам 

і організаціям на повернення трудових мігрантів. Так, працівникам, які повертаються, можуть 

компенсувати вартість залізничних квитків. Для підприємств, які здійснюють повернення 

співробітників власним автотранспортом, розмір субсидій у різних регіонах коливається від 300 

до 1000 юанів ($42–140) у перерахунку на одного працівника. 

Пошук ефективних засобів лікування 

Вирішуючи тактичні завдання, пов'язані з обмеженням безпосередніх шоків від епідемії 

коронавірусу, Китай не залишає без уваги більш довгострокові цілі, які дозволять вирішити 

завдання запобігання можливим новим спалахам у майбутньому. 

Нині в Китаї стартували або перебувають у процесі отримання дозволу понад 100 клінічних 

випробувань різних препаратів для лікування COVID-19. Сьогодні основні надії покладають на 

новий противірусний препарат Remdesivir, розроблений американською компанією Gilead для 

лікування лихоманки Ебола. Повномасштабні клінічні випробування, які мають залучити понад 

700 пацієнтів, уже почалися в Ухані. До кінця квітня 2020 року клінічні випробування завершать, 

і заплановано, що препарат зможе надійти на ринок у травні 2020. 

Інші препарати з потенціалом придушення коронавірусної інфекції містять препарат Хлорохін, 

який використовують для лікування малярії. Станом на 17 лютого, 128 пацієнтів отримали 

терапію препаратом Хлорохін у провінції Гунадун на півдні Китаю. 

Ще одним цікавим і потенційно ефективним засобом боротьби з COVID-19 є сироваткова терапія, 

де як засіб лікування використовують імунізовану кров хворої людини із вмістом специфічних 

антитіл для лікування інших пацієнтів. Нині запустили клінічні випробування препарату 

сироваткової терапії за участю 300 хворих на коронавірусну інфекцію COVID-19. 

Нарешті, вже запущено клінічні випробування РНК вакцини проти COVID-19 на тварин. 

Результати випробувань будуть доступні вже в квітні 2020 року, після чого клінічні випробування 

зможуть проводити на людях. 

Прогнози на майбутнє 
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Як бачимо, боротьба з коронавірусом відбувається на багатьох рівнях і має багато змінних. Чи 

буде формула, обрана урядом Китаю, успішною і чи всі змінні в цій формулі враховані і добре 

контрольовані, покаже час. Проте, стабільно зменшувана кількість хворих, поступово 

поліпшувана економічна активність і величезна кількість розробок для боротьби з COVID-19 

дають нам підстави бути оптимістичними. Дуже ймовірно, Китай повністю візьме під контроль 

ситуацію вже до початку-середини березня 2020 року. 

 

Джерело: https://nv.ua/ukr/biz/experts/koronavirus-kitay-peremagaye-shcho-robit-uryad-yak-

epidemiya-vplivaye-na-zhittya-y-ekonomiku-50071710.html  

 

https://nv.ua/ukr/biz/experts/koronavirus-kitay-peremagaye-shcho-robit-uryad-yak-epidemiya-vplivaye-na-zhittya-y-ekonomiku-50071710.html
https://nv.ua/ukr/biz/experts/koronavirus-kitay-peremagaye-shcho-robit-uryad-yak-epidemiya-vplivaye-na-zhittya-y-ekonomiku-50071710.html
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19.02.2020|17:17|Інтерфакс-Україна 

 

Радник з торгово-економічних питань Посольства КНР в Україні Лю Цзюнь: В майбутньому ми 

сподіваємося побачити більше української продукції з високою доданою вартістю на 

китайському ринку 

 

Інтерфакс-Україна (ІФ): Останні кілька тижнів з Китаю надходять тривожні новини про 

спалах захворювання, викликаного новим видом коронавірусу. Наскільки серйозно, на 

Ваш погляд, епідеміологічна ситуація, що склалася, може вплинути на відносини Китаю з 

торговими партнерами, зокрема, з Україною? Чи можливе зниження товарообігу? 

Лю Цзюнь: Ситуація з новим видом коронавірусу дійсно складна, але китайський уряд докладає 

всіх зусиль для ліквідації вогнищ зараження. Ми розуміємо стурбованість інших країн 

поширенням Covid-19 і вимушені заходи, які вони повинні приймати для забезпечення власної 

епідеміологічної безпеки. Вірус - це загальносвітова проблема і Китай тісно співпрацює з іншими 

країнами в запобіганні епідемії. Що стосується впливу спалаху захворювання коронавірусом, на 

торговельні відносини Китаю з іншими країнами, і, зокрема, з Україною, то, на мій погляд, це не 

може бути істотним фактором, так як вірус не здатний тривалий час виживати на небіологічних 

об'єктах, і більшість китайських вантажів, що доставляються в вашу країну, повністю безпечні в 

епідеміологічному плані. До того ж, ми значно просунулися в створенні експрес-тестів для 

виявлення збудника і ведемо роботу над створенням ефективної вакцини. Висловлюю надію, що 

найближчим часом спалах даного захворювання буде локалізована і епідеміологічна ситуація 

нормалізується. В цілому вірус практично не вплине на темпи розвитку нашої економіки. 

Упевнений, що Китай вийде з цієї ситуації з честю і стане більш процвітаючим. 

 

За підсумками 2019 року, Китай – головний зовнішньоекономічний партнер України. Він 

посідає перше місце, як за імпортом, так і експортом серед всіх наших торгових партнерів. 

Яких показників Ви очікуєте за підсумками 2019 року і які плани з експорту / імпорту на 

2020 рік? 

 

За останні п'ять років торгівля між нашими країнами розвивалася швидкими темпами і в 2019 

році Китай займає перше місце за обсягом торговельного обороту. На мою думку, це просто 

продовження логічного ланцюжка. Я хотів би побачити більше української продукції на 

китайському ринку, який стає все більш відкритим і доступним для українських 

сільськогосподарських і продовольчих продуктів. В рамках ініціативи «Один пояс, один шлях» і 

двосторонніх китайсько-українських імпортно-експортних відносин ми займаємося 

ІНТЕРВ’Ю 
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популяризацією української продукції, в тому числі і сільськогосподарської і промислової 

продукції. Ми хочемо, щоб китайські споживачі більше дізналися про переваги українських 

товарів. Що сприятливо вплине на інвестиційний клімат у вашій країні. У міжнародній практиці 

місія відділу з торгово-економічних питань полягає, в основному, в просуванні продукції своєї 

країни в іншу країну. А ми, навпаки, в останні роки акцент робимо саме на імпорті української 

продукції в Китай. Наше головне завдання – збалансовано розвивати торгово-економічне 

співробітництво. Це є однією з ключових позицій уряду Китаю. 

Щодо експорту в Україну, він теж стрімко розвивається і перш за все за рахунок лібералізації 

економіки України. У зв'язку з цим зростає попит на китайські інвестиції, продукцію і послуги. 

Наші підприємства добре про це поінформовані, тому нам не треба вмовляти заходити в Україну. 

 

Повертаючись до експорту та імпорту. Які цифри Ви очікуєте? 

 

За даними Головного митного управління Китаю за 2019 рік обсяг нашого торгового обороту 

становить $ 11,8 млрд. Це новий рекорд. Що стосується перспектив, то ми впевнені, що через 

п'ять років торговий оборот між нашими країнами досягне $ 20 млрд на рік. У перші роки моєї 

місії в Україні я не очікував, що ми так швидко дійдемо до $ 10 млрд, хоча, за даними Китайської 

статистичної служби, частка нашого торгового обороту з Україною поки невелика. Моїм 

завданням є збільшити її. У нас є велика впевненість в майбутньому України. Звідки? 

По-перше, Україна експортує такі товари як залізна руда, сільськогосподарська продукція та 

продовольство. В майбутньому ми сподіваємося побачити більше української продукції з 

високою доданою вартістю на китайському ринку. 

По-друге, Україна має великий потенційний ринок, а китайські підприємства звертають більше 

уваги на ринок, ніж на ресурси. 

По-третє, ваша країна має логістичними перевагами: Україна вважається «воротами в Європу» і 

займає позицію хаба між Заходом і Сходом. Україна має не тільки великими можливостями для 

освоєння нашої продукції, але і можливістю реекспорту нашої продукції в країни Західної 

Європи. 

 

Інфляція в Китаї в 2019 році досягла максимуму, ціни виробників продовжили падіння, все 

це, як стверджують експерти, є одним із наслідків торгових воїн з США. Як це може 

вплинути на український бізнес? 

 

Ви дуже професійно звертаєте увагу на подібні явища в китайській економіці. Як вважає 

більшість китайських експертів, зростання інфляції в Китаї, перш за все, зростання цін на харчову 

продукцію, свинину, наприклад – це один з ключових чинників інфляції. Китайський уряд вживає 

заходів для того, щоб стримати зростання цін на свинину. Що стосується падіння цін від 
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виробників, я вважаю це короткостроковим явищам. Це виникло під впливом багатьох факторів, 

не тільки від торгово-економічного конфлікту між Китаєм і Америкою, це не може бути 

наслідком одного чинника. Головне в тому, що в китайській економіці йде структурна реформа, 

мета якої полягає в тому, щоб не потрапляти під вплив короткострокових факторів. 

 

Як це може вплинути на український ринок? Це скоріше «плюс» або «мінус» для наших 

відносин? 

 

Це повинно бути плюсом. Не тільки в Китаї, а й у всьому світі ми спостерігаємо економічні 

проблеми в рамках невизначеності світової економіки. Це відбувається у зв'язку з кількісним 

пом'якшенням і ослабленням попиту на внутрішніх ринках. Вважаю, що Україна в даному 

економічному періоді займає гарну позицію з нарощення пропозиції в інші країни, і має великі 

потенційні потужності. 

 

Скільки китайських компаній сьогодні працює в Україні? 

 

У нашому відділі зареєстровано більше 60 підприємств. У нас є регламент щодо інвестування 

наших підприємств за кордоном: реєструються ті підприємства та юридичні особи Китаю, які, в 

свою чергу, створили юрособи в Україні. Таких близько 70. Що стосується фізичних осіб, то вони 

не входять в нашу компетенцію. Наша сторона оцінює рівень китайських інвестицій в економіку 

України за період 2015-2019 роки в 300 млн доларів. 

 

Які галузі економіки України викликають найбільший інтерес з боку китайських 

компаній? 

 

Багато галузей. Перш за все, це енергетика, традиційна і відновлювальна, в тому числі, вітрові та 

сонячні електростанції. Китайські підприємства також стежать за розвитком ТЕС (теплових) і 

АЕС (атомних) електростанцій. Вони отримали постійні контракти і багато хто з цікавістю 

інвестують в цю галузь. Оскільки в даний момент на ринку відновлюваної енергетики домінують 

приватні гравці, інвестиції в цей сегмент більш гнучкі і швидко зростаючі. Що стосується 

традиційної енергетики - це, перш за все, держпідприємства української сторони. Тут виникають 

труднощі з фінансовими питаннями, але якщо оголошується тендер, то наші підприємства з 

великим інтересом беруть участь. 

Ще одним і цікавим для нас напрямом є сільське господарство. У даній галузі китайські інвестиції 

можуть бути не так сконцентровані, але вони займають цілий виробничий ланцюжок, починаючи 

від вирощування, скотарства, закінчуючи логістикою, торгівлею, обробкою полів, продажем 
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добрив. Наприклад, компанія «Кофко Агрі Ресорсіз Україна», яка входить до трійки з торгівлі 

зерном і є одним з найбільших платників податків України. 

По-третє, це ІТ-сектор, інформаційні технології. Частка китайських підприємств, таких як 

Huawei, ZTE, Lenovo, TP-Link велика. Вони активно співпрацюють з клієнтами, їх продукція 

користується великим попитом і популярністю. 

Найбільшою перевагою України ми вважаємо людський потенціал. Ми знаємо, що Україна 

займає провідне місце за аутсорсингом і розробкою софту, спеціалізованих комп'ютерних 

програм в Центральній і Східній Європі. На даний момент основними клієнтами українських 

компаній є компанії з Америки і Європи. З Китаю їх поки небагато, але ми ніколи не ігнорували, 

і не будемо ігнорувати переваги і потенціал України в цьому секторі. В результаті вже 

проявляється інтерес з боку таких компаній, як Alibaba. 

Ще одним напрямком є логістика. Як я вже говорив, Україна – це хаб між Китаєм і Євросоюзом. 

Оскільки Україна підписала угоди про вільну торгівлю з ЄС, вона має великий потенціал для 

розвитку логістики. Яскравий приклад - це розвиток китайської компанії COSCO на півдні 

України. З 2018 року збільшилась кількість регулярних рейсів з Одеси в Китай. І це скоріше 

свідчить, перш за все, про розвиток логістичних потужностей самої України. Крім морського 

транспортування діє в Україні і залізничний експрес між Китаєм і Європою, в майбутньому у 

нього теж є велика перспектива. 

Наступний сектор – це культурний туризм. Україна – країна з тривалою історією, вона має 

багатий ландшафтом, але в даний час Україну як туристичну зону в Китаї знають мало. Вона 

залишається більш популярною, саме для бізнесу, але й гуманітарне спілкування, культура, 

туризм є важливою складовою наших відносин. 

 

Чи є проблеми з оформленням віз в Україну для громадян Китаю? Скільки громадян 

України відвідало Китай в 2018 році, в 2019? Яка динаміка? Скільки громадян Китаю 

відвідали Україну? Як Китай планує стимулювати інтерес українців до відвідування своєї 

країни? 

 

У 2019 кількість людей з Китаю, які відвідували Україну з метою бізнесу і туризму досягло 60 

тис. осіб (це в два рази більше, ніж у 2017 році). Це показує активність і наших китайських 

підприємців, і туристів. До речі, з боку України також спостерігається аналогічна тенденція. Я 

думаю, що ситуація з вірусом в довгостроковій перспективі на це не вплине і туристична 

активність буде підвищуватися і далі. 

Хочу висловити подяку за зусилля, які доклав український уряд в розвитку даного напрямку. 

Якщо подивитися на відносно тривалий період, то з початку 90-х років виникли великі труднощі 

з отриманням віз для китайських громадян. В останні п'ять років ця процедура отримання для 

китайських бізнесменів і туристів постійно спрощується. Сьогодні китайцям легше потрапити в 

Україну. Я добре пам'ятаю, коли в 2015 році відновився прямий рейс Київ-Пекін, і МЗС України 

забезпечило прискорену процедуру реєстрації віз. Це один з основних стимулів для відвідування 
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України китайськими громадянами. Лібералізація (спрощення) процедури отримання віз є 

необхідною умовою для збільшення обсягів туристів і бізнесу в Україні. Один з основних бар'єрів 

для розвитку туризму це те, що Україна поки мало знають в Китаї, але, в цілому, процедура 

отримання віз поки що відповідає рівню спілкування між нашими країнами. Я не займаюся 

консульської роботою, але вважаю, що спрощення процедури з китайської сторони також є. 

Безумовно, для туризму і бізнесу вкрай важливим є логістика - прямі авіа рейси між сторонами, 

на жаль, зараз немає прямого регулярного рейсу, але ми працюємо над тим, щоб пряме 

авіасполучення відновилося. 

 

Які чинники, на Вашу думку, можуть перешкоджати китайським інвесторам у відкритті 

нових виробничих потужностей на території України? 

 

Як я вже говорив, китайський уряд всіляко підтримує діяльність своїх підприємств в повній 

відповідності  національному законодавству України. Ми також сподіваємося на сприяння з боку 

української сторони у створенні середовища здорової конкуренції у веденні бізнесу. Китай 

готовий інвестувати у виробництво товарів українськими підприємствами і залучення для цього 

місцевого персоналу. Ми зацікавлені, зокрема в створенні спільних технопарків, і робота в цьому 

напрямку вже велася в останні роки. Розумію, що Україна зараз знаходиться в складній 

геополітичній ситуації, що іноді заважає розвитку спільних проектів, але сподіваюся на 

подолання труднощів на цьому шляху. 

 

Зараз йде реформування української митної системи. Чи відчувають зараз китайські 

компанії, що експортують в Україну свою продукцію, проблеми з митницею? Щось 

змінилось? 

 

Дійсно. багато наших компаній звертають увагу на реформування митної та податкової служб. 

Але останнім часом з цього питання китайські підприємства до нас не зверталися. Це говорить 

про те, що китайський бізнес вже адаптувався до українських реалій і ринкових реформ. Ведення 

бізнесу за місцевим законодавством - одне з головних вимог китайського уряду до підприємств, 

які інвестуються за кордоном. Крім того, локалізація. В останні роки ми спостерігаємо тенденцію, 

що китайські підприємства ведуть бізнес в Україні більш раціонально і цивілізовано. Ми 

впевнені, що наші підприємства виконують всі зобов'язання по сплаті податків, наймають 

місцевих співробітників. Багато наших компанії займаються благодійністю, часто не надто 

голосно і не публічно. Нещодавно я брав участь в заході від Китайської торгової палати, члени 

якої підтримали донорство крові для дитячої лікарні. Для нас важливо, щоб наші підприємства 

повністю адаптувалися в суспільне життя України. 
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Держкорпорація ДПЗКУ в 2012 році домовилася з Експортно-імпортним банком Китаю про 

надання кредиту $ 1,5 млрд доларів, який планувалося використовувати на закупівлі зерна 

для експорту по торговим угодам з КНР. Оператором з китайської сторони за даним 

контрактом, розрахованим на 15 років, виступила Китайська національна корпорація 

машинної індустрії та генеральних підрядів (ССЕС). На якому етапі реалізації цей проект? 

 

Нам відомо, що дана угода була підписана на основі взаємної вигоди. На ділі це відкриває доступ 

на китайський ринок для української сільськогосподарської продукції (перш за все це кукурудза, 

ячмінь). На даний момент обсяг співпраці з експорту зерна, можливо, і не досяг бажаного 

результату, але саме відкриття доступу для української продукції - один з основних кроків у 

розвитку такого співробітництва. Щодо взаємних претензій двох сторін в рамках контракту, то 

вони, звичайно, є. Але ключові питання узгоджуються і обговорюються. Йде дуже тісний 

контакт. 

 

Україна стоїть на порозі відкриття ринку землі, і ми бачимо дуже багато спекуляцій на цю 

тему. Наскільки китайський бізнес був би готовий інвестувати в агрокомплекс України, з 

огляду на можливе відкриття ринку землі? 

 

Це моє найулюбленіше питання (сміється). Багато інвестиції від китайських підприємств вже 

давно надходили в агро-сектор України і без зняття мораторію на продаж землі. У 1990-ті роки я 

працював в Польщі, пізніше – в Латвії, і добре знаю роль відкриття ринку землі та реформування 

в даному секторі для розвитку економіки і соціальної сфери в окремих країнах. Наскільки мені 

відомо, мало хто в Китаї взагалі зацікавлений в покупці українських сільськогосподарських 

земель. Нам потрібно більше високоякісної продукції аграрного комплексу, і, зокрема, 

підвищення імпорту зернових з України. Це зовсім не означає, що нам потрібна земля. Купувати 

землю і вирощувати на ній культури – одна справа, а імпорт готових продуктів – інше. Нещодавно 

я розмовляв з представниками наших підприємств, і запитав, що їх більше цікавить: покупка 

землі або просто оренда? Вони дають різні відповіді, це засноване на їх власних економічних 

розрахунках. У кожного конкретного підприємства свої цілі і програми розвитку. Тому я думаю, 

що раціональний китайський підприємець повинен, перш за все, зробити розумний розрахунок. 

 

Ви вже згадували, що енергетика - один з пріоритетів вашої співпраці з Україною. На якому 

етапі перебуває реалізація спільного проекту ПАТ «Донбасенерго» з Dongfang Electric 

International по будівництву нового енергоблоку на Слов'янській ТЕС? 

 

Dongfang Electric International (Ченду, провінція Сичуань) – одна з найбільших компаній КНР в 

галузі традиційної енергетики. У грудні 2018 року був підписаний інвестиційний договір між 

цією корпорацією і ПАТ «Донбасенерго». Угода передбачає спільну реалізацію проекту з 
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будівництва нового енергоблоку №6 на Слов'янській теплоелектростанції. Китайська сторона 

готова інвестувати в цей проект понад 600 млн дол. за умови надання держгарантії українською 

стороною. 

Я, до речі, мав можливість відвідати цей об'єкт. Від поїздки залишилися дуже хороші враження. 

ТЕС мене дуже вразила своїми масштабами. Однак, на жаль, вона перебуває на порозі вироблення 

свого проектного ресурсу, як і багато інших ТЕС України. Будівництво 6-го енергоблоку – це 

новий серйозний потенційний спільний проект України та КНР. Я впевнений, його реалізація 

принесе велику вигоду і для українського народу, і для китайських підприємств. Реконструкція 

енергоблоку Слов'янської ТЕС дозволить значно знизити собівартість виробленої електроенергії, 

спалювати низькосортне вугілля без додавання природного газу. 

 

Huawei є передовою компанією в області розробки телекомунікаційних технологій, зокрема, 

створення мереж мобільного зв'язку та інтернету 5-го покоління або 5G. З іншого боку, не 

так давно представники США звинуватили Huawei в промисловому шпигунстві за 

допомогою використання вбудованих прослуховуючих програм. Це вплинуло на ставлення 

до корпорації з боку української влади, і як Huawei і її розробки можуть допомогти 

українському уряду і бізнесу в розвитку IT-сектора? 

 

Huawei на українському ринку працює вже давно і дуже добре працює. Хоча людям компанія 

відома, в основному, як виробник телефонів, але основний сектор її бізнесу – це обладнання, IT-

інформаційні технології. Huawei веде бізнес в Україні в повній відповідності до національного 

законодавства, тому дотепер ніхто не висував якихось претензій з приводу інформаційної 

безпеки. Уряд України інтенсивно працює над цифровізацією економіки і політики, і компанія 

Huawei готова підтримати і внести свій внесок у розвиток і діджиталізацію вашої країни. Ми 

хочемо, щоб в Україні було створено справедливе середовище для конкуренції, і щоб наша 

компанія на рівних конкурувала з іншими світовими компаніями в Україні. Що стосується 

американської позиції, то ми вважаємо всі звинувачення безпідставними і політично 

мотивованими. 

 

Китай - стратегічний партнер Росії. Для України зараз близькими партнерами виступають 

США і ЄС, чи не заважає розвитку україно-китайського партнерства політика блоковості 

в світі, що посилилася? 

 

Поясню це питання з точки зору економіки. Китай рішуче підтримує тенденцію глобалізації 

економіки. Ми вважаємо, що вона не тільки є одним з ключових інструментів для розвитку 

зовнішньоекономічних відносин Китаю з іншими країнами, а й сприяє розвитку всього світу. 

Україна – стратегічний партнер Китаю і ми активно розвиваємо нашу співпрацю в економіці, 

політиці, суспільстві і гуманітарному секторі. Сам факт, що Китай став для України найбільшим 

торговим партнером, свідчить про те, що геополітичні чинники практично не вплинули на наші 
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торгово-економічні відносини. Може бути, з точки зору політики багато інтерпретують це 

питання з певною упередженістю, але, виходячи з логіки економіки і ринку, картина виглядає 

зовсім по-іншому. 

 

Проект нового Шовкового шляху, по суті, обходить Україну, вантажі йдуть до Казахстану. 

Що потрібно зробити Україні та Китаю, щоб проект використовував би територію України 

і її можливості? 

 

Наскільки я пам'ятаю, прямий залізничний транспортний маршрут з Китаю в Україну відкрився 

на початку 2016 року, технічно він дуже зручний для швидкісної доставки наших товарів. Одне 

з китайських підприємств вже скористалося даним маршрутом для транспортування 

газодобувного обладнання. Але, одночасно збільшується конкуренція з північним маршрутом, 

що проходить територією Росії. Є і південний варіант морського шляху через Одесу, а також ще 

один шлях через Україну в Словаччину. Для того, щоб регулярно підтримувати ці маршрути нам 

потрібно виходити з принципів економічної обґрунтованості: чим більше обсяги 

транспортування вантажів, тим краще для компаній наших країн. 

 

Що, на ваш погляд, стане стимулом для масштабних інвестицій китайського капіталу в 

Україну? 

 

Один з найважливіших стимулів – лібералізація економіки України. Є приклад: 70% китайських 

інвестицій в Україні були зроблені в останні п'ять років. Тобто можна сказати, що запуск процесів 

лібералізації економіки зробить Україну більш привабливою для іноземних, в тому числі 

китайських інвестицій. Ми впевнені в хорошому майбутньому для економіки України, і я хочу 

підкреслити позитивну роль Торгово-промислової палати України в розвитку економічних 

зв'язків між нашими країнами. ТПП з китайськими партнерами вже домовилися провести 

масштабний захід, на якому буде презентовано широкий спектр нашої продукції. Сподіваємося, 

що це дасть додатковий поштовх українсько-китайському торгово-економічного 

співробітництва. Концепція розвитку торгово-економічних відносин, про яку я згадав на початку 

бесіди, є фундаментом двосторонніх відносин Китаю і України. Вони підтримуються бізнесом 

двох країн, тому я впевнений, що ми обов'язково зможемо вийти на новий, більш високий рівень. 

 

Джерело: https://interfax.com.ua/news/interview/642239.html  

 

https://interfax.com.ua/news/interview/642239.html
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19.02.2020|Statista|Katharina Buchholz 

 

За даними аналітиків BCA, промислові підприємства, які розташовані в Ухані, епіцентрі спалаху 

епідемії коронавірусу нового типу в Китаї, в значній мірі орієнтовані на автомобільну 

ІНФОГРАФІКА 

Галузі промисловості, які зазнали найбільший вплив епідемії коронавірусу нового типу 

https://www.bcaresearch.com/?mod=djemDailyShot&mod=djemDailyShot
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промисловість. Очікується, що епідемія, яка призвела до зупинки життя і промисловості в 

багатьох містах країни, поставить під загрозу економіку всього світу, яка залежить від товарів і 

промислових компонентів з Китаю. 

Китай є найбільшим виробничим центром та експортером в світі. Зокрема, в Ухані виробляються 

технологічні товари і продукція, яка є важливою для хімічної промисловості і охорони здоров'я. 

Очікується, що в результаті цієї епідемії постраждають ВВП Китаю, Азії і світу.  

Джерело: https://www.statista.com/chart/20878/key-industries-wuhan/

https://www.statista.com/chart/20878/key-industries-wuhan/
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